
Gmina Szudziałowo

PROTOKÓŁ XXVII.2022

XXVII nadzwyczajna sesja z dnia 18 lutego 2022 r.

PORZĄDEK OBRAD
1. Otwarcie.   (11:44:47 - 11:45:32)
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się o godz. 11:45
zakończyła o godzinie 12:50. Sesji przewodniczył Pan Leszek Olchowik –
Przewodniczący Rady Gminy. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14, zgodnie
z listą obecności.
Obecni:

1.    Baranowski Krzysztof
2.    Borowski Janusz
3.    Bułatewicz Wojciech
4.    Jaroszewicz Grzegorz
5.    Jucha Magdalena
6.    Kędyś Elżbieta
7.    Łapiński           Mariusz
8.    Małoń Adam
9.    Normantowicz-Horczak Małgorzata
10.Olchowik Danuta
11.Olchowik Leszek
12.Oleksza           Sławomir
13.Onoszko Michał Antoni
14.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

Nieobecni:
1.    Horosz Katarzyna

Udział wzięli:
1.    Tokarewicz Tadeusz – Wójt Gminy
2.    Maliszewska Aneta – Sekretarz Gminy
3.    Czeremcha Anna – Skarbnik Gminy
4.    Skórska Ewa  - p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Babikach
5.    Bach Krzysztof – p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Szudziałowie
6.    Rodzice uczniów Szkoły Podstawowej w Babikach.

2. Ustalenie porządku.   (11:45:35 - 11:45:45)
Po dokananiu otwarcia, przywitaniu przybyłych na obrady oraz krótkim
przedstawieniu tematyki Pan Leszek Olchowik – Przewodniczący Rady Gminy
przedstawił projekt porządku.
W związku z brakiem uwag co do porządku obrad Pan Leszek Olchowik -
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku pod głosowanie.

Wyniki głosowania poniżej.
2.a. Głosowanie w sprawie ustalenia porządku.

głosowanie Głosowanie w sprawie ustalenia porządku.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 18 lutego 2022 r. czas 11:46:03 - 11:46:18

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent



ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna nieobecna

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

3. Zmiany budżetu gminy na 2022 rok.   (11:46:34 - 11:51:20)
Z upoważnienia Pana Wójta zminany omówiła Pani Anna Czeremcha – Skarbnik
Gminy.
Głos zabrali:
Pan Mariusz Łapiński:

·       Do kiedy przewidziana jest realizacja projektu?
Pani Aneta Maliszewska Sekretarz Gminy:

·       Podpisaliśmy już umowę I możemy ogłaszać przetarg.
Pani Elżbieta Kędyś:

·       Czy wszystkie złożone wnioski zostały zakwalifikowane do projektu?
Pani Aneta Maliszewska – Sekretarz Gminy:

·       Tak, wszystkie wnioski, które wpłynęły zostały zakwalifikowane.
Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy:

·       Pojawiaja się informacje od mieszkańców, że w innych gminach już
otrzymali sprzęt. Jest to nieprwda ponieważ wiele gminy musiało złożyć
uzupełnienia do wniosku.

Wcześniej projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji.
Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie.

UCHWAŁA NR XXVII.200.2022
Stanowi w protokole stronę nr 9.
Wyniki głosowania poniżej.
3.a. Głosowanie w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok.

głosowanie Głosowanie w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto



data 18 lutego 2022 r. czas 11:51:28 - 11:51:40

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna nieobecna

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta ZA

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

4. Przekształcenie Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Babikach w szkołę
filialną w Szudziałowie.   (11:52:42 - 12:45:49)
Głos zabrał Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy:

Przekształcenie szkoły wiąże się z racjonalnym wydatkowaniem  środków.
Zgodnie z ustawą oświata to zadanie własne gminy a gmina rozlicza się z
finansów przed RIO.
Demografia jest coraz niższa, dochody z PIT są mniejsze, subwencja
oświatowa jest mniejsza.
Na przedszkolaków otrzymujemy dotację, w tym roku jest to 50 tysięcy. Część
rodziców wozi dzieci do przedszkoli w innych gminach – koszty pokrywa
gmina, w roku 2021 było to 80 tysięcy złotych.
Nie mówimy o utrzymaniu szkoły, bo czy będą tam dzieci czy nie to i tak
budynek będziemy musieli utrzymywać.
Mówimy o racjonalnym kształceniu, żeby klasy nie były czteroosobowe.
Po przekształceniu klasy byłby pojedyncze po ok. 15-20 osób.
Cały czas przewija się temat Pani, która przychodzi w sprawie wodociągu do
Chmielowszczyzny, oczywiście wybudujemy wodociąg tylko proszę wskazać
źródło finansowania.
Jeśli chodzi o inwestycje to gmina również składa wnioski do Polskiego Ładu.
Przekazaliśmy dla Powiatu ponad 5 mln na inwestycje a otrzymaliśmy 130 tyś.
złotych dofinansowania na zakup samochodów dla OSP Szudziałowo oraz OSP



Zubrzyca Wielka.
Mamy dużo inwestycji budowa wodociągu w Łaźnisku, przebudowa ul.
Działkowej w Szudziałowie – z tzw. Środków covidowych.
Dokumentacja przebudowy drogi Szudziałowo – Słoja. Zabiegaliśmy o środki w
Urzędzie Marszałkowskim. Otrzymaliśmy informację, że otrzymamy 200 tyś.
Dziękuję Panu Marszałkowi Arturowi Kosickiemu oraz Pani Wiesławie Burnos za
pomoc.
Ogłoszony jest przetarg na budowę wodociągu Sukowicze-Harkawicze-
Grzybowszczyzna-Usnarz Górny
Żeby zaopatrzyć w wodę mieszkańców musimy zmodernizować hydrofornię w
Szudziałowie, jest mało wydolna, latem zdarza się, że brakuje wody.
Z Polskiego Ładu otrzymaliśmy dofinansowanie na drogę w Łaźnisku oraz
modernizację kotłowni w Szudziałowie
Jeżeli chodzi o szkołę to rok minął I nikt nie chciał przejąć tej szkoły, nawet
stowarzyszenie.
Jestem przygotowany na bezpodstawne oskarżenia tak jak to było w ubiegłym
roku. Byłem na policji i nie zostałem nawet przesłuchany a może szkoda bo
otrzymałbym dokumentację i zobaczyłbym o co byłem oskarżany
Jeżeli ktoś zarzuca , że wydajemy bezprawnie pieniądze to mija się z prawdą i
ma małą wiedzę o działalności samorządowej.

 
Głos zabrały: 
Pani Ewelina Dobrenko przytaczając uzasadnienie Kuratora Oświaty oraz
Ministerstwa Edukacji.
Pani Ewa Skórska – p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej w Babikach odczytała
stanowisko nauczycieli i rodziców w sprawie przekształcenia szkoły.
 
Elżbieta Kędyś:

Otrzymaliśmy prognozowane zmniejszenie kosztów stan na 01.09.2021 do
31.08.2022 mamy luty 2022 roku, więc te cyfry nie są adekwatne do stanu
dzisiejszego
Skąd w wyliczeniach bierze się kwota 895 tyś. złotych? 
Pan Wójt mówi, że nie będziemy zwalniać nauczycieli, będziemy przenosić,
więc te koszty pomimo wszystko zostaną w gminie
Jeżeli nauczyciele odejdą na emeryturę to wiąże się to z wypłatą odpraw
Po raz trzeci robimy podchody do przekształcenia szkoły
Jeżeli chodzi o dzieci, ludzi nie można iść w politykę ekonomiczną, dlatego że
my mamy wykształcić młodzież, która będzie nas reprezentować w przyszłości
naszą gminę, będą na nas pracować
Nie wiem dlaczego Pan Wójt wraca trzeci raz do tego tematu, jeżeli mamy
negatywną opinię Kuratorium Oświaty, negatywną opinię Ministerstwa, sprawa
nie jest zakończona w sądzie administracyjnym. Do czego ten pośpiech,
poczekajmy na wyrok sądu, który tak podejrzewam będzie na naszą
niekorzyść
Przekształcając szkołę musi mieć Pan zgodę Rady Rodziców, rodziców a
widzimy, że takiej zgody nie będzie
Wydaje mi się, że Kurator nie podejmie innej decyzji jak podjął i będziemy
toczyć boje. To jest walka z wiatrakami. Oni walczą z Panem a Pan walczy z
administracją wyższą jak z wiatrakami.
Dlaczego my to robimy? Ja wszystko rozumiem, ograniczenia kosztów, ale Pan
mówi, że nie będzie ograniczania kosztów tylko racjonalne wydatkowanie
finansów.
Nie wiem skąd te oszczędności, ponieważ Pan Wójt nie chce nam ich
przedstawić. Jeżeli ma być to szkoła filialna i będą klasy 1-3 oraz przedszkole
to i tak te koszty będą
Pan mówi, że niema na wodociąg. To po co robimy skatepark skoro ludzie nie



mają wody? Jeżeli stać nas na skatepark to dajmy też kobiecie wodę, dlaczego
ma być pozbawiona normalnego życia?

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy:

Na wodociąg do Chmielowszczyzny mieliśmy przeznaczone środki i miał to
zrobić w ramach własnych kosztów ZGK. To Pani będąc Przewodniczącą i
mając większość w Radzie przegłosowała i przesunęła te środki na
dokumentację w Łaźnisku
Proszę pamiętać, że budżet szkoły jest od 01.09 do 31.08. kwoty w
wyliczeniach są wzięte z arkusz organizacyjnego szkoły a do arkusza wzięte  z
ramowych planów nauczania. To są dane adekwatne do tego roku szkolnego.
Jeżeli ktoś nie widzi, a wiele razy pokazywaliśmy w ubiegłym roku, że część
nauczycieli pracuje w dwóch szkołach i ma dwóch pracodawców i w związku z
tym nie wypracowuje kwoty bazowej wówczas musimy wypłacać jednorazowy
dodatek uzupełniający
Gmina wykonuje zadanie prowadzenia szkół jako zadanie własne działając na
własną odpowiedzialność
My nie dostajemy subwencji na nauczycieli, jak to mówiła była Pani Dyrektor
tylko na ucznia, wiele razy to powtarzałem i przypominam, że w tym roku
subwencja jest mniejsza
Jeżeli chodzi o wodociąg do Chmielowszczyzny to nie jesteśmy w stanie
wykonać wodociąg z własnych środków. Na wodociąg Sukowicze-Harkawicze-
Grzybowszczyna-Usnarz Górny pozyskaliśmy środki ponad 4 mln złotych I
jeżeli będzie okazja to pozyskamy na wodociąg do Chmielowszczyzna tylko
trzeba mieć z czego dołożyć
Nasze inwestycje zaplanowane na 2022 rok są na 9 mln złotych
Mamy niż demograficzny, Państwo Dobrenko wrócili i chwała im za to, ale
więcej ubywa, widać to po dochodach z PIT, które są mniejsze

Pan Jerzy Stasiewicz:

Temat likwidacji jest powtarzany po raz trzeci, każda zmiana wójta to pojawia
się temat likwidacji szkoły w Babikach
Szukamy oszczędności, tak jak powiedziała Pani Kędyś uchwała zostanie
odrzucona a zwołanie sesji bedzie kosztowało 4,5 tyś. złotych a na dołożenie
do związku 30 złotych miesięcznie nas nie stać, bo ktoś wykorzysta
Kto i za jakie pieniądze naprawi drogi przy granicy, bo sa naprawdę
zniszczone, nieraz nie przejezdne
Szukamy oszczędności w każdym miejscu to jest okazja połaczyc się z
powiatem i pozyskać pieniądze i wtedy będą pieniądze na utrzymanie szkoły
w Babikach
Pan zarzucał rodzicom, że nie przyjadą i nie spotkają się, ale Pan też nie
przyjechał do szkoły i nie porozmawiał. 
My przedstawiamy swoje argumenty wy swoje a tak naprawdę cierpią dzieci

Pani Agnieszka Ignatowicz:

Robicie wodociąg a szkołę likwidujecie? Mydlicie nam oczy i tyle.

 
Pan Krzysztof Baranowski:

Czy Pan Wójt ma kupca na tę szkołę? Bo za dwa lata będzie zwołana sesja
odnośnie likwidacji tej szkoły.
 Pan wyliczył na kalkulatorze to dobrze wychodzi, z rodzicami Pan nie
rozmawiał
W szkole razem z przedszkolem jest ponad 60 dzieci, zostanie 30 bo resztę
zabierze Pan do Szudziałowa. Tylko niewiadomo ilu rodziców wyrazi chęć żeby
dzieci dać do Szudziałowa a nie do innej szkoły. Tak samo w tych młodszych
klasach, jeżeli do 3 klasy będą w Babikach a później do Szudziałowa to



podejrzewam, że 50 % rodziców też pośle dzieci do innej szkoły I wtedy nie
będzie oszczędności tylko w drugą stronę.

 
Pani Ewelina Dobrenko:

Do radnych, którzy głosowali na komisjach za przyjęciem uchwały idźcie do
swoich serc I sumień I czy powiecie naszym dzieciom, że od nowego roku
mają iść do innej szkoły. Czy swoje dzieci posłalibyście do nas do szkoły?

Pan Tadeusz Tokarewicz:

Jeżeli chodzi o drogi to wykaz zniszczonych dróg gminnych wysłałem do Pana
Marszałka, do Pana Ministra Zielińskiego i Senatora Gromki
Podpisałem porozumienie z wojskiem i drogi, które bezpośrednio prowadzą do
granicy będą naprawiać
Część z Państwa mówi, że zabierze dzieci do innych szkół, tak może być,
Państwo macie wybór, za każdym dzieckiem idzie subwencja
Nie mam kupca na tę szkołę, nawet o tym nie pomyślałem

Pan Paweł Łabanowicz:

To co będzie ze  szkołą? Turyści ze wschodu nacierają to może w tę stronę
pójdźmy?
Ja tylko życzę, aby ten budynek nie stał pusty jak widmo
Dzięki tej szkole tamta stron gminy jeszcze funkcjonuje
Jest dużo rolników, dzięki temu straż pożarna się rozwija, bo ludzie młodzi
zostają, nie uciekają
Nie wiem dlaczego takie podejście? To jest taki głos rozsądku do radnych. Ja
uczyłem się w szkole w Babikach i później w gimnazjum w Szudziałowie. Jak
przechodziliśmy to  było mówione “o ty z Babik”, ale dzieci z Babiki ndawały
radę w Szudziałowie, może nawet lepiej niż dzieci z Szudziałowa.

Pani Aneta Olechno:

Rodzice bardzo dużo rzeczy sami robią w szkole, odnawiaja klasy. Na wiele
rzeczy robiliśmy zbiórki, szukaliśmy sponsorów wśród przedsiębiorców
Nasze dzieci mają duże osiągnięcia, mamy dobrą ekipę nauczycieli, którzy
bardzo dobrze ich prowadzą.

Pan Mariusz Łapiński:
·       Chcę zgłosić wniosek o wyłączenie z głosowania w związku z obecną

podległością służbową.
 
Pan Leszek Olchowik:

Uważam, że radni, których dzieci chodzą do szkoły W Babikach również
powinni zrezygnować z głosowania.

Pan Leszek Olchowik Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję I poddał
uchwałę pod głosowanie.

UCHWAŁA NR XXVII.201.2022
Stanowi w protokole stronę nr 15.
Wyniki głosowania poniżej.

4.a. Głosowanie w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza
w Babikach w szkołę filialną w Szudziałowie.



głosowanie Głosowanie w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Babikach w
szkołę filialną w Szudziałowie.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 18 lutego 2022 r. czas 12:46:00 - 12:46:45

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 7 53.85 % pula głosów 15 -

PRZECIW 6 46.15 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof PRZECIW

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna nieobecna

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta PRZECIW

8 Łapiński Mariusz nie głosował

9 Małoń Adam PRZECIW

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata PRZECIW

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni PRZECIW

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew PRZECIW

5. Wyznaczenie miejsc handlu rolników i ich domowników produktami rolnymi lub
spożywczymi oraz regulaminu tego handlu.   (12:47:28 - 12:47:56)
Wyjaśnienia przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy:

Od 01.01.2022 roku weszła w życie ustawa w sprawie handlu rolników, która
powierza Radzie Gminy podjęcie uchwały wyznaczającej miejsce handlu oraz
regulamin tego miejsca.

UCHWAŁA NR XXVII.202.2022
Stanowi w protokole stronę nr 17.
Wyniki głosowania poniżej.
 
5.a. Głosowanie w sprawie wyznaczenia miejsc handlu rolników i ich domowników
produktami rolnymi lub spożywczymi oraz regulaminu tego handlu.



głosowanie Głosowanie w sprawie wyznaczenia miejsc handlu rolników i ich domowników produktami rolnymi
lub spożywczymi oraz regulaminu tego handlu.

jednostka Rada Gminy Szudziałowo

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 18 lutego 2022 r. czas 12:48:05 - 12:48:30

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14 % nieoddanych głosów 1 6.67 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Baranowski Krzysztof ZA

2 Borowski Janusz ZA

3 Bułatewicz Wojciech ZA

4 Horosz Katarzyna nieobecna

5 Jaroszewicz Grzegorz ZA

6 Jucha Magdalena ZA

7 Kędyś Elżbieta WSTRZYMAŁA SIĘ

8 Łapiński Mariusz ZA

9 Małoń Adam ZA

10 Normantowicz-Horczak Małgorzata ZA

11 Olchowik Danuta ZA

12 Olchowik Leszek ZA

13 Oleksza Sławomir ZA

14 Onoszko Michał Antoni ZA

15 Stasiewicz Jerzy Zbigniew ZA

6. Zamknięcie obrad.   (12:48:55 - 12:48:58)

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl


